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Vážení spoluobčané, 

dovolte mi, abych Vás pozdravila a popřála i v tomto období nadcházejícího léta, i přes mnoho deštivých dní,  

které vydatně zasáhly náš region, mnoho neopouštějícího zdraví, štěstí a elánu. 

V první polovině tohoto roku se podařilo realizovat mnoho kulturních a společenských akcí v obci a věříme,  

že v nich budeme i nadále společně pokračovat (Foto Eva Urbánková, pálení 

čarodějnic 30. 04. 2023). 

V nejbližších týdnech je naplánována akce sklepní ulička „Pod Hradčany“  

- 10. června. Dětský den, který se uskuteční na malém hřišti a hasičské závody, 

které proběhnou tradičně na velkém hřišti v neděli 4. června  

od 13 hodin. 

Ráda bych Vás také informovala, že na dubnovém zastupitelstvu proběhlo výběrové řízení na inženýrské sítě 

a příslušenství pro stavební místa „NA LOUKÁCH“ . Nabídnuté ceny byly  v rozpětí 4,1 – 5,6 mil Kč s DPH. Nejnižší 

cenu nabídla vítězná firma Vérosta s.r.o. Realizace započne v červenci a dokončení projektu je plánované na říjen 

2023. Požadovanou sumou obec nedisponuje a i když byl v rozpočtu vyčleněn pro akci milion korun, musíme zbylé 

prostředky řešit úvěrem, o kterém již jednáme. Další novinkou je, že jsme úspěšně získali dotace – díky tomu  

v obchodě v Morašicích probíhá od května rekonstrukce prodejny. (Dotace z JMK ve výši 40 000,- Kč a navíc obchod 

finančně podporujeme i ze svých zdrojů provozní dotací 40 000,- Kč ročně. Dále jsme získali dotaci 68 000,- Kč  

na zrekonstruované chodníky na hřbitově. V příštím roce plánujeme pokračovat a kompletně dokončit rekonstrukci 

všech chodníků na hřbitově. 

V jednání je vzhledem k dlouhodobě klesajícímu stavu podzemních vod i zapojení do projektu 

„Zajištění kvality pitné vody pro východní část Znojemska“. Od směru Vítonice / Želetice. V této věci 

probíhá základní jednání a snažíme se najít kompromis mezi možnostmi našich studní a získání vody 

z dalších dostupných zdrojů jako rezervní a možná vzhledem k trendu úbytku vody i jako hlavního zdroje. 

Letošní rok je významný i tím, že budeme oslavovat výročí 770 let od první písemné zmínky o obci 

Morašice. Na tuto událost Vás za kolektiv zastupitelstva obce Morašice co nejsrdečněji zvu a těšíme  

se na Vás.        Starostka obce Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. 

           Místostarosta obce Mgr. Lukáš Bartuněk 
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Informace z obecního úřadu 

Od ledna 2023 je v provozu nový bezplatný systém rozesílání hlášení SMS zprávami. Kdo bude mít zájem,  
ať se registruje v kanceláři OÚ v úředních hodinách.  

Pořadník na dřevo je stále veden a je možné se do něj registrovat v úředních hodinách. 

Změna úředních hodin v kanceláři OÚ: (PONDĚLÍ 08-17, STŘEDA (16-17)  PÁTEK 08-14. 
Autor: Lukáš Bartuněk 

SBĚR VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU 29.05. - 02.06.2023. ČERVNA 2022 V AREÁLU DOLNÍHO JZD 

Přehled povoleného a zakázaného odpadu najdete na vývěskách a webu obce. 

Zápis z řádného 4. zasedání zastupitelstva obce Morašice, ze dne 16. 02. 2023  

Zasedání se zúčastnili členové zastupitelstva, kteří svou účast řádně potvrdili podpisem v prezenční listině Mgr. Adéla 
Šotkovská, DiS., Mgr. Lukáš Bartuněk, Eva Urbánková, Mgr. Jana Hlaváčová, Jaroslava Kotrncová a Rudolf Březina. Pan 
Zdeněk Weis omluven. 

Program jednání 

Zastupitelstvo obce schvaluje program zasedání: 

Předkládá: Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. 

Navržený program jednání: 

1. Zahájení 
2. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva 
3. Upřesnění usnesení č. 12/2022/z 6 ze dne 20.10.2022 
4. Rozpočtové opatření č.01/2023 
5. Dotace Jihomoravský kraj 2023 
6. Kronika 2022 
7. Vyhlášení výběrového řízení – inženýrské sítě a příslušenství nová stavební místa – přesun na příští ZO 
8. Prodej části p.č. 1/1  
9. Výroční zpráva knihovna 2022 
10. Žádosti 
11. Závěr 

Doplnění: 

12. Dar spolku Vinaři Morašice pro rok 2023 
13. Dar SDH Morašice pro rok 2023 
14. Celková rekonstrukce malého hříště u hřbitova – žádost o projekt 
15. Cenová nabídka – rekonstrukce chodníků na hřbitově 
16. Žádost o změnu územního plánu 
 
Zasedání řídila starostka obce Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. Po přivítání všech přítomných, konstatovala, že je přítomno 
6 členů zastupitelstva a zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. 

1. a) Starostkou obce Mgr. Adélou Šotkovskou, DiS. byl přečten program jednání. 
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje, následující program jednání ze dne 16. 02. 2023:  
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1. a) Zahájení 
b) Volba ověřovatele a zapisovatele. 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva 08. 12. 2022 
3. Upřesnění usnesení č. 12/2022/z6 ze dne 20. 10. 2022 

4. Rozpočtové opatření č.01/2023 

5. Dotace Jihomoravský kraj 2023 

6. Kronika 2022 

7. Vyhlášení výběrového řízení – inženýrské sítě a příslušenství na nová stavební místa  
– bude přesunuto na příští jednání zastupitelstva 

8. Prodej části pozemku p.č. 1/1 

9. Výroční zpráva knihovny za rok 2022 

10. Žádosti  

11. Dar spolku Vinaři Morašice pro rok 2023 

12. Dar SDH Morašice pro rok 2023 

13. Žádosti 

14. Celková rekonstrukce malého hřiště u hřbitova – žádost o projekt 

15. Cenová nabídka – rekonstrukce chodníků na hřbitově 

16. Žádost o změnu územního plánu 

17. Závěr 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

1. b) Zapisovatelem zápisu byl určen Mgr. Lukáš Bartuněk, ověřovateli zápisu byly určeny Jana Hlaváčová a 
Jaroslava Kotrncová. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje za zapisovatele o průběhu zasedání zastupitelstva obce Morašice ze dne 16. 
02. 2023 Lukáše Bartuňka, ověřovateli Mgr. Janu Hlaváčovou a Jaroslavu Kotrncovou. 

 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

 

2. Kontrola ze zasedání zastupitelstva 08. 12. 2022 
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Návrh na usnesení: 

V zastoupení p. Weise byl starostkou obce přečten zápis kontrolního výboru. 

ZO bere na vědomí usnesení ze zasedání zastupitelstva 08. 12. 2022. 

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno 

3. Upřesnění usnesení č. 12/2022/z6 ze dne 20. 10. 2022 

Starostka obce informovala o nutném upřesnění zápisu týkající se odměňování ustavující schůze. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích stanoví 
odměny za výkon jednotlivých funkcí neuvolněných členů zastupitelstva ode dne zvolení a to takto: 

starosta 14 320,-Kč 

místostarosta 11 000,-Kč 

předseda výboru 1 200,-Kč 

Člen výboru, člen zastupitelstva bez 
dalších funkcí 500 ,-Kč 

V případě personální změny v obsazení jednotlivých funkcí, tj. v případě nového zvolení  
do funkce (starosty, místostarosty, předsedy výboru, člena výboru, člena zastupitelstva) bude odměna 
náležet od 21.10.2022. 

Výsledek hlasování a rekapitulace:  
Starostka:   14 320,-      
Místostarosta:  11 000,-Kč    
Předseda výboru:  1 200,-Kč    
Člen zastupitelstva a člen výboru: 500,- Kč   
 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

4. Rozpočtové opatření č.01/2023 

Starostka obce informovala o rozpočtovém opatření č. 1/2023 viz příloha. 
Zastupitelstvo obce Morašice bere na vědomí rozpočtové opatření č. 1/2023. 

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno 

5. Dotace Jihomoravský kraj 2023 

Bylo navrženo pro rok 2023 žádat o následující dotační prostředky. 
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a) Podpora kultury – dotace na služby, hudba – výročí 770 obce Morašice 28. – 30. 8. 2023. 
 

b) Vybavení věcnými prostředky SDH Morašice – technické prostředky SDH Morašice 
 

c) Podpora venkovských prodejen – na provoz obchodu Jednota Morašice 
Paní starostka informovala, že obdržela dopis od Jednota Moravský Krumlov s informací,  
že za rok 2022 je obchod v Morašicích ve ztrátě 170 tis. Kč. Pro zachování obchodu v naší obci  
je nutná podpora obce o kterou bylo v dopise požádáno. 

Paní starostka navrhla 40 tis. Kč. Dotace od obce Morašice a o stejnou částku budeme žádat  
na dotacích z programu JMK. Již byly v roce 2022 dodány zánovní mrazáky a lednice, jak bylo dříve slíbeno. Výše 
žádosti cca 80 000,- z toho spoluúčast obce max. 50% z celkové částky. 

d) Podpora venkova – na rekonstrukci chodníků 
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje zažádat o dotace pro rok 2023. 

a) Podpora kultury – dotace na služby, hudba – výročí 770 obce Morašice 28. – 30. 8. 2023. 
b) Vybavení věcnými prostředky SDH Morašice – na vybavení technikou SDH Morašice 
c) Podpora venkovských prodejen – na provoz obchou Jednota Morašice 
d) Podpora venkova – na rekonstrukci chodníků 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

6. Kronika 2023 

Místostarosta obce informoval, že zastupitelé obdrželi pracovní verzi konceptu kroniky 2022 v lednu 2023 a žádá je o 
připomínky. 

Paní Kotrncová žádala o upřesnění o složení zástupců za Morašice v DSO Kanalizace Hostěradice, Skalice Morašice 
před a po volbách v září 2022.  

Paní Hlaváčová se dotazovala, proč není v kronice zápis o hodech v říjnu 2022. Místostarosta informoval, že pokud 
má někdo připomínky nebo chce zápis doplnit má možnost a i proto byl koncept kroniky dodán všem členům 
zastupitelstva už v lednu 2023. 

K nahlédnutí byl i příspěvek pro kroniku obce Morašice – autorský zápis o činnosti dění v církevní oblasti za rok 2022 
od p. Emila Veise. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje kroniku pro rok 2022 včetně příspěvku pro kroniku obce Morašice – autorský 
zápis o činnosti dění v církevní oblasti za rok 2022 od p. Emila Veise. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

7. Vyhlášení výběrového řízení – inženýrské sítě a příslušenství nová stavební místa. 

Bod přesunut na příští jednání zastupitelstva obce z důvodu doplněná podkladů pro řízení. 
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8. Prodej části pozemku p.č. 1/1 

Paní starostka přítomné informovala o prodeji části pozemku v k.ú. obce Morašice p.č. 1/1 panu Vlastimilu 
Hermanovi na základě jeho podané žádosti a vyvěšeného záměru o prodeji části parcely 25 Kč/m2. 

Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje prodej části pozemku p.č. 1/1 v k.ú. obce Morašice panu Vlastimilu 
Hermanovi o výměře 144 m2 v ceně 25,- Kč/m2, tj. 3 600,- Kč. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

9. Výroční zpráva knihovny za rok 2022 

ZO bylo informováno o výroční zprávě knihovny za rok 2022.  

Návrh na usnesení: 
ZO bere na vědomí informace o výroční zprávě knihovny za rok 2022.  

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno 

10. Žádosti 

a) Starostka informovala o žádosti p. Emila Veise na odkup 80 ks použité dlažby 30x30 cm za cenu  
5 Kč/1ks. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje prodej 80 ks použité dlažby o rozměrech 30x30 cm 
 za cenu 5 Kč/1ks. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

b) Paní starostka informovala o záměru p. Ing. Číhala o vestavbě domácího pivovaru  
v č. rd 12 v Morašících, 671 71. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje záměr o vestavbě domácího pivovaru  
v rd č. 12 v Morašících, 671 71. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

11. Dar spolku – Vinařský spolek Morašice 
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Starostka informovala o žádosti od Vinařského spolku Morašice na 10 000,- Kč, na pořádání Vinařského koštu 
v květnu 2023, kterou na zastupitelstvo přinesl předseda spolku p. Kratochvíl. Nabídl rovněž podporu od spolku pro 
obec ve věci dodání vína na pouť, posvícení a rozsvěcování betlému v roce 2023. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje dar Vinařskému spolku Morašice pro rok 2023 ve výši 10 000,- Kč. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

12. Dar spolku – SDH Morašice 

Místostarosta informoval o žádosti SDH na provoz, zejména pro věcné vybavení na soutěže  
a fungování ve výši 10 000,- Kč. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje dar SDH ve výši 10 000,- Kč na rok 2023. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

13.  Celková rekonstrukce malého hřiště u hřbitova – žádost o projekt 

Paní starostka informovala o výhledové možnosti rekonstrukce hřiště u hřbitova na víceúčelové hřiště (nohejbal, 
volejbal, tenis, fotbal) včetně toalet v blízkosti hřiště/hřbitova. Nejdříve je nutné vypracovat projektovou 
dokumentaci. Po projednání s firmou, která by byla schopna realizovat projekt, bude vypracována projektová 
dokumentace ve výši 38 000,- Kč bez DPH. Poté v případě vypsání dotací je možné zažádat. Indikativní výše dotace 
cca 70 – 80 %. Orientační cena realizace z 02/2023 je cca 2,5 mil. Kč. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje vypracování projektové dokumentace pro víceúčelové hříště u hřbitova 
v částce 38 000,- Kč bez dph. 

Hlasování Pro 6 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno 

14. Cenová nabídka – rekonstrukce chodníků na hřbitově 

Místostarosta informoval o rekonstrukci chodníků na hřbitově v částce 136 000,- Kč. Rekonstrukce bude probíhat 
v zadní části hřbitova.  

Na rekonstrukci hřiště bude podána žádost na dotační titul – rekonstrukce chodníků, podpora venkova. 

Paní Hlaváčová navrhovala, aby práci provedli spíše dva obecní zaměstnanci, než někdo jiný –firma, ale zároveň 
podporuje rekonstrukci. Paní Kotrncová vyjádřila podporu k rekonstrukci. 
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Podporu k rekonstrukci vyjádřili i ostatní zastupitelé. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje rekonstrukci chodníků v zadní části hřbitova během března/dubna 2023. 

Hlasování Pro 5 Proti 1 
(Hlaváčová) 

Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

15. Žádost o změnu územního plánu obce Morašice 

Na základě žádosti p. Korka ZO jednalo o změně územního plánu obce Morašice. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice neschvaluje změnu územního plánu obce Morašice v roce 2023. 

Hlasování Pro 5 Proti 0 Zdržel se 1 
(Bartuněk) 

Usnesení nebylo schváleno. 

16. Závěr 

Paní starostka informovala o průvodu masek. Pořadatel je JSDH Morašice. Sraz v sobotu 18. 02. ve 13:00 ve starém 
kulturním domě.  

Paní starostka pozvala všechny přítomné na dětský maškarní ples, který se uskuteční 05. 03. 2023 od 14:00 – 16:00. 
Pořadatelem je obec Morašice. Vystoupí kejklíř Jonáš.  

Paní starostka informovala o fungování pošty – pojízdná pobočka.  

Mobilní pošta bude k dispozici v areálu JZD, a to v lichý týden od 12:45 do 13:15 hod. a v sudý týden od 11:30 do 
12:00 hod.  

• • Příjem vnitrostátních i mezinárodních zásilek  

• • Poštovní poukázky  

• • Služby SIPO  

• • Prodej kolků, cenin a telefonních karet  

• • Prodej tisku, obalů a doplňkového zboží  

• • Platba kartou  
 

Paní Hermanová J. se dotazovala, zda je Procházka P. ml. zaměstnán na HPP, a že toto není uvedeno v zápisech ZO 
Morašice. Paní starostka informovala přítomné, že pan Procházka  
je na obci zaměstnán na HPP již od 5/2022. Zápisy zastupitelstva a veškeré uzavřené smlouvy  
z roku 2022 byly zkontrolovány u závěrečného přezkumu hospodaření v únoru 2023,  
a to bez námitek. Informace o pracovním místě byla i v úvodním slovu starostky v prosincových Morašických listech. 
Tato možnost byla přímým důsledkem změny z uvolněného  
na neuvolněnou starostku. 
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Paní Hermanová J. se dotazovala, zda se chodí stále přát seniorům. Odpověděla, že se chodí stále přát. Paní 
Křepelové totiž podle jejich informací nikdo nepřál. Paní starostka informovala, že tam s místostarostou byli, ale 
nikdo opakovaně neotevíral. Nicméně nedopatření bude napraveno  
a děkujeme za upozornění. V případě nezastižení se snažíme předat poukaz rodinným příslušníkům. 

P. Kratochvíl se dotazoval na provoz hospody v době poutě a posvícení 2023. Paní starostka informovala, že bude  
v březnu realizována spolková schůze a zde proběhne jednání.  

Zastupitelé se dotazovali na možnost rekonstrukce toalet v hospodě. Budou se hledat možnosti financování z dotací, 
protože odhad nákladů na rekonstrukci je v řádu statisíců.  

Starostka poděkovala všem přítomným a ukončila zasedání zastupitelstva obce v 20:08 hod. 

Zapsal: Mgr. Lukáš Bartuněk        Morašice 16. 02. 2023 
 

Zápis z řádného zasedání zastupitelstva obce Morašice, ze dne 21. 03. 2023 

Zasedání se zúčastnili členové zastupitelstva, kteří svou účast řádně potvrdili podpisem v prezenční listině: Mgr. 
Adéla Šotkovská, DiS., Mgr. Lukáš Bartuněk, Eva Urbánková, Mgr. Jana Hlaváčová, Jaroslava Kotrncová, Rudolf 
Březina a Zdeněk Weis. 

Program jednání 

Zastupitelstvo obce schvaluje program zasedání: 

Předkládá: Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. 

Navržený program jednání: 
1. Zahájení 
2. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva 
3. Rozpočtové opatření č.2/2023 
4. Výběrové řízení – stavební místa Louky 
5. Inventarizační zpráva za rok 2022 
6. Návrh na vyřazení movitého majetku 
7. Konečná zpráva o přezkumu hospodaření za rok 2022 
8. Zpráva o bezpečnostní situaci v obci za rok 2022 
11. Závěr 
Doplnění: 
9. Žádost o peněžitou podporu v částce 2 000 Kč pro Linku bezpečí, z.s. 
10. 

a) Vodovody a kanalizace Znojemska 

b) Plány financování obnovy pro vodovod Morašice 2023-2027  

Zasedání řídila starostka obce Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. Po přivítání všech přítomných konstatovala, že je přítomno 
7 členů zastupitelstva a zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. 
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1. a) Starostkou obce Mgr. Adélou Šotkovskou, DiS. byl přečten program jednání. 
 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje, následující program jednání ze dne 16. 02. 2023:  

1. a) Zahájení 
b) Volba ověřovatele a zapisovatele 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva16. 02. 2023 
3. Upřesnění usnesení č. 12/2022/z6 ze dne 20. 10. 2022 

4. Rozpočtové opatření č.02/2023 

5. Výběroví řízení – stavební místa LOUKY – bod přesunut na příští jednání ZO 

6. Inventarizační zpráva za rok 2022 

7. Návrh na vyřazení movitého majetku za rok 2022 

8. Zpráva o bezpečností situaci v obci za rok 2022 

9. Žádost o peněžitou podporu v částce 2 000 Kč pro Linku bezpečí, z.s. 

10. a) Vodovody a kanalizace Znojemska 

 b) Plány financování obnovy vodovod Morašice 2023-2027 

11. Závěr 

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

1. b) Zapisovatelem zápisu byl určen Mgr. Lukáš Bartuněk, ověřovateli zápisu byli určeni Eva Urbánková  
a Rudolf Březina. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje za zapisovatele Lukáše Bartuňka a ověřovateliurčuje Evu Urbánkovou a 
Rudolfa Březinu. 

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

2. Kontrola ze zasedání zastupitelstva ze dne 16. 02. 2023 

Návrh na usnesení: 

Pan Weis přečetl zápis kontrolního výboru. Bylo nesprávně uvedeno v bodu č. 14 ze zápisu ZO 16.02.2023 Na 
rekonstrukci hřiště bude podána žádost na dotační titul – rekonstrukce chodníků, podpora venkova.“ – je napsáno. 
Má být „Na rekonstrukci chodníků bude podána žádost na dotační titul – rekonstrukce chodníků, podpora venkova.“ 
Překlep v textu bude upraven. 



Ročník 2023, číslo I. Stránka 12 
 

ZO bere na vědomí usnesení ze zasedání zastupitelstva 16. 02. 2023. 

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno 

3. Rozpočtové opatření č.2/2023 

Starostka obce informovala o rozpočtovém opatření č. 2/2023 viz příloha. 
Návrh usnesení: 

ZO Morašice bere na vědomí usnesení ze zasedání zastupitelstva 16.02.2023. 

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno 

4. Výběrové řízení – stavební místa Louky - Bod přesunut na příští jednání ZO.  
 
5. Inventarizační zpráva za rok 2022 

Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje inventarizační zprávu za rok 2022. 

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

6. Návrh na vyřazení movitého majetku 

Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje návrh na vyřazení movitého majetku. 

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

7. Konečná zpráva o přezkumu hospodaření za rok 2022 

Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Morašice bere na vědomí konečnou zprávu o přezkumu hospodaření za rok 2022. 

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno 

8. Zpráva o bezpečnostní situaci v obci za rok 2022 

Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Morašice bere na vědomí bezpečnostní situaci v obci za rok 2022. 

Hlasování  ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno 
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9. Žádost o peněžitou podporu v částce 2 000 Kč pro Linku bezpečí, z.s. 

Obec Morašice byla oslovena, aby se spolupodílela na podpoře Linky bezpečí, z.s. a to tím, že by schválila finanční 
příspěvek v částce 2 000 Kč na provoz dětské krizové linky, která je i občanům obce Morašice bezplatně k dispozici.  

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje příspěvek v částce 2 000 Kč na podporu Linky bezpečí z.s. 

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

 
10.  a) Vodovody a kanalizace Znojemska 

 b) Plány financování obnovy vodovod Morašice 2023-2027 

a) Vodovody a kanalizace Znojemska 
Starostka informovala zastupitele s návrhem VAS a.s. Znojmo na vydání závazného stanoviska obce Morašice, 
 a to kvůli budoucímu možnému napojení na vodovodní přivaděč Znojmo – Oleksovice. Kdyby se v budoucnu obec 
rozhodla takto napojit na tento plánovaný vodovodní přivaděč, je zde také finanční spoluúčast obce v předpokládané 
v celé jeho délce. Tato varianta je pro obec velmi finančně náročná. Dostatek vody je pro obec do budoucna zásadní. 
Obec si proto nechá vypracovat studii pro posouzení nejvýhodnější varianty pro napojení, která by prověřila všechny 
varianty, do konce roku 2023.  

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvalují nevydání žádného závazného stanoviska pro VAS a.s. Znojmo na budoucí 
nouzové napojení obce Morašice na plánovaný vodovodní přivaděč Znojmo – Oleksovice. Z důvodu zadání studie na 
posouzení nejvýhodnější varianty pro budoucí případné napojení na vodovodní přivaděč, kterou zpracuje odborná 
firma zaobírající se touto problematikou do konce roku 2023.  

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

b) Plány financování obnovy vodovod Morašice 2023-2027 
Starostka obce informovala o vytvoření fondu pro obnovu vodovodu. Tento fond bude sloužit k obnově vodovodu 
v obci Morašice dle jeho plánované životnosti – do roku 2060. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvalují plány financování obnovy vodovod Morašice 2023-2027.  

Hlasování Pro 7 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

Starostka poděkovala všem přítomným a ukončila zasedání zastupitelstva obce v 18:17 hodin. 

Zapsal: Mgr. Lukáš Bartuněk        Morašice 22. 03. 2023 
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Zápis z řádného zasedání zastupitelstva obce Morašice, ze dne 20. 04. 2023 konaného 
v 17:00 hodin v zasedací místnosti obecního úřadu 

Zasedání se zúčastnili členové zastupitelstva, kteří svou účast řádně potvrdili podpisem v prezenční listině:  
Mgr. Adéla Šotkovská, DiS., Mgr. Lukáš Bartuněk, Eva Urbánková, Jaroslava KotrncováaZdeněk Weis. Omluveni byli 
Rudolf Březina a Mgr. Jana Hlaváčová. 

Program jednání 

Zastupitelstvo obce schvaluje program zasedání: 

Předkládá: Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. 

Navržený program jednání: 

1. Zahájení 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva 

3. Rozpočtové opatření č.3/2023 

4. Výběrové řízení – stavební místa Louky 

5. Smlouva o příspěvku spolufinancování ORP Znojmo 2023 

6. Ceník služeb 

7. Žádosti 

9. Závěr 

Doplnění: 

8. Návrh smlouvy o spolupráci se společností EKO-KOM, a.s. 

Zasedání řídila starostka obce Mgr. Adéla Šotkovská, DiS. Po přivítání všech přítomných konstatovala, že je přítomno 
5 členů zastupitelstva a zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. 

2. a) Starostkou obce Mgr. Adélou Šotkovskou, DiS. byl přečten program jednání. 
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje, následující program jednání ze dne 20. 04. 2023:  

1.  a) Zahájení 
b) Volba ověřovatele a zapisovatele 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání zastupitelstva 21. 03. 2023 

3. Rozpočtové opatření č.03/2023 

4. Výběroví řízení – stavební místa LOUKY  

5. Smlouva o spolufinancování ORP Znojmo 2023 

6. Ceník služeb 
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7. Žádosti 

8. Návrh smlouvy o spolupráci se společností EKO-KOM, a.s. 

9. Závěr 

 

Hlasování Pro 5 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

2. b) Zapisovatelem zápisu byl určen Mgr. Lukáš Bartuněk, ověřovateli zápisu byli určeniEva Urbánková a Jaroslava 
Kotrncová. 

 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje za zapisovatele Lukáše Bartuňka a ověřovateli určuje Evu Urbánkovou  
a Jaroslavu Kotrncovou. 

 

Hlasování Pro 5 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

3. Kontrola ze zasedání zastupitelstva ze dne 21.03.2023 
 

Návrh na usnesení: 

Pan Weis přečetl zápis kontrolního výboru. Bez připomínek. 

ZO bere na vědomí usnesení ze zasedání zastupitelstva 21. 03. 2023. 

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno 

3. Rozpočtové opatření č.3/2023 
 

Starostka obce informovala o rozpočtovém opatření č. 3/2023 viz příloha. 

Bez dotazů a připomínek. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice bere na vědomí rozpočtové opatření č. 3/2023. 

Hlasování ZO bere na vědomí  

Usnesení bylo schváleno 
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4. Výběrové řízení – stavební místa Louky 
 

Paní Řezáčová informovala, jako administrátorka projektu, o celkem pěti obdržených nabídkách. Po rozbalení obálek, 
kontrole všech náležitostí a posouzení nabídek byla vybrána firma Vejtasa, s.r.o. a to z důvodů nejnižší cenové 
nabídky.  

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje jako realizátora akce „Morašice – zasíťování pozemků  
a novostavba komunikace pro pěší “ (lokalita na LOUKÁCH) společnost s nejnižší nabídnutou cenou, a to společnost 
Vejtasa s.r.o.- č. smlouvy 06/2023 s termínem plnění do 31.10.2023  
a cenou 4 093 500,- Kč s DPH. 

Hlasování Pro 5 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

5. Smlouva o spolufinancování ORP Znojmo 2023 

Starostka informovala o smlouvě ORP Znojmo pro rok 2023. Spoluúčast obce Morašice bude pro rok 2023 14 400,- 
Kč. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje smlouvu o spolufinancování ORP Znojmo 2023 ve výši 14 400,- Kč. 

Hlasování Pro 5 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

6. Ceník služeb 

a) Paní starostka navrhovala vzhledem ke stále se zvyšujícím nákladům navýšení ceny  
za přistavení vlečky na 300,- Kč/přistavení a den. Ceny platné od 01.05.2023. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje doplnění ceníku služeb. 

Hlasování Pro 5 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

b) Paní starostka navrhovala cenu pronájmu kulturního domu na 200,- Kč + náklady  
na energie/den. Ceny platné od 01.05.2023. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje doplnění ceníku služeb. 

Hlasování Pro 4 Proti 0 Zdržel se 1 (Bartuněk) 

Usnesení bylo schváleno. 
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7. Žádosti 

a) Žádost o pronájem nebytových prostor na adrese Morašice 34,671 71  
Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvalujezáměr pronájmu nebytových prostor sloužících k podnikání na adrese 
Morašice, 34, 671 71 v k.ú. Morašice za účelem podnikání. 

Hlasování Pro 5 Proti 0 Zdržel se 0 

b) Žádost o odkup části pozemku p.č. 33/1 
Pan Gruna žádal o odkup části pozemku z p. č. 33/1 v areálu bývalého dolního JZD. Jednalo  
se o příjezdovou (zadní) cestu k areálu JZD. Účelem mělo být parkování pro zemědělské stroje. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice neschvaluje záměr prodeje části pozemku p.č. 33/1 v k.ú Morašice 

Hlasování Pro 5 Proti 0 Zdržel se 0 

8. Návrh smlouvy o spolupráci se společností EKO-KOM, a.s. 

Paní starostka informovala, že smlouva se zabývá spoluprací při zajištění zpětného odběru  
a zařazení místa zpětného odběru do obecního systému odpadového hospodářství, jak bylo zastupitelům předloženo 
v podkladech pro zasedání. 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Morašice schvaluje smlouvu ospolupráci při zajištění zpětného odběru  
a zařazení místa zpětného odběru do obecního systému odpadového hospodářství se společností EKO-KOM, a.s.  

a pověřuje starostu k podpisu. 

Hlasování Pro 5 Proti 0 Zdržel se 0 

Usnesení bylo schváleno. 

9. Závěr 

Paní starostka informovala přítomné, že obec Morašice byla kontaktována ve věci dlouhodobého pronájmu budovy 
bývalé školy. Pronájem by měl být za účelem zřízení soukromé rejstříkové školy. Proběhne setkání se zájemcem  
a budeme diskutovat o možnostech spolupráce. 

 Paní starostka informovala o plánovaných akcích: 
 V sobotu 06.05.2023 proběhne v kulturním domě Košt vína. 
 V sobotu 22.04.2023 proběhne úklid obce a jejího okolí – Den země. 
 V neděli 30.4.2023 od 18:00 hodin proběhne na malém hřišti Pálení čarodějnic. 
 V sobotu 13.5.2023 od 14:00 hodin proběhne ve starém kulturním domě výtvarná soutěž a výtvory dětí 

budou umístěny do kulturních domů během oslav 770 let výročí založení obce. 
 Připravuje se program na výročí 770 let vzniku obce Morašice. Paní starostka požádala přítomné zastupitele  

o případné připomínky. Proběhne pracovní porada, kde budou podněty zpracovány. 
 
Starostka poděkovala všem přítomným a ukončila zasedání zastupitelstva obce v 18:08 hodin. 
Zapsal: Mgr. Lukáš Bartuněk        Morašice 24. 04. 2023 
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Školení JSDH Morašice – 26.-27.1.2023 

V rámci zvyšování akceschopnosti jednotky dobrovolných hasičů Morašice se přihlásili jejich členové – 
 Jiří Virgl a Lukáš Bartuněk na školení nositelů dýchací techniky (ndt-16) o zařízení HZS v Tišnově. Hlavním 
cílem bylo proškolit se v manipulaci s technikou, kterou jsme získali bezúplatným převodem od obce 
Vranovská Ves a v případě potřeby být schopni rychle reagovat. Tato technika není běžná u jednotek JPO 5 
jako jsou Morašice a obce podobné velikosti. Nicméně v záchraně života ze zakouřených prostor je toto 
životně důležité. Nyní už v jednotce jsou 3 členové, včetně velitele pana Vlastimila Hermana, jakožto 
profesionálního hasiče, kteří mají odbornost s těmito prostředky zacházet a manipulovat. 

Autor: Lukáš Bartuněk 

 

Foto: Lukáš Bartuněk,  
HZS JMK 
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Mobilní pošta Morašice 

V obci Morašice proběhl zkušební provoz služby pojizdné pobočky tzv. mobilní pošty, kde občané mohou 
využít vybrané služby České pošty bez nutnosti 

cestování do jiných obcí jako:  

 Příjem vnitrostátních i mezinárodních 
zásilek 

 Poštovní poukázky 
 Služby SIPO 

 Prodej kolků, cenin a telefonních karet 
 Prodej tisku, obalů a doplňkového zboží 

 Platba kartou 

Na doručování zásilek, poukázek apod., jak jste 
zvyklí se nic nemění. 

Mobilní pošta byla k dispozici  v areálu JZD, a to v 
lichý týden od 12:45 do 13:15 hod. a v sudý týden od 11:30 do 12:00 hod. 

Autorka: Adéla Šotkovská 

Vánoční jarmark 2023 

Chtěli bychom vás s předstihem 
informovat, že i letos v prosinci 
uspořádáme v naší obci předvánoční trh. 

Vyzýváme tímto všechny šikovné, 
kreativní občany, kteří mají zájem prodat 
si své výrobky, aby neváhali začít s jejich 
výrobou. 

Jarmareční stoly si pak prodejci mohou 
zamluvit během listopadu u paní Evy 
Urbánkové. O podrobnostech vás 
budeme zavčas informovat v listopadu. 

Přejeme vám spoustu krásných nápadů  
a šikovné ruce. Těšíme se, že se s vámi 

potkáme na druhém ročníku jarmarku, ať už budete vánoční dekorace prodávat či kupovat. 

První ročník trhů byl věnován dětem. To znamená, že celkový výdělek 3000,- kč bude použit na jarní - 
dětskou akci. O této akci budou maminky a děti zavčas informovány. 

Zvláštní poděkování patří panu Josefu Novákovi, který přispěl dětem svými výrobky. Děkujeme! 

Autorka: Eva Urbánková 
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Ples hasiči Morašice 28.1.2023 

Poslední lednový víkend patří tradičně plesu hasičů SDH Morašice. V letošním roce se mimořádně povedl  
a a věřím, že každý, kdo byl jeho návštěvníkem nelitoval, že se zúčastnil. Bylo nás celkem domácích  
i přespolních stovka. Ke zpestření byla také bohaté malá a velká tombola plná bohatých a zajímavých výher. 
Všem sponzorů a přátelům hasičů děkujeme a už nyní se těšíme na další ročník. 

Za SDH Morašice Lukáš Bartuněk 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sponzoři - PLES SDH MORAŠICE 28.1.2023 
 

ZMES Třebíč, Josef Klíma 
Frauenthal Airtank Hustopeče 

Jiří Klika – střechy na klíč 
Autoservis David Bobek 

Krápek – výroba trubiček 
Agroservis Višňové 
Restaurace U Karla 

Obec Morašice 
Uzenářství Prosiměřice 

Zlatnictví Lucie 
Přátelé a příznivci SDH Morašice 

Všem sponzorům děkujeme za jejich podporu !!! 
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Půlnoční překvapení hasičského plesu 

Kdo se přišel pobavit, zatančit si, vyhrát v tombole, popít, 
odreagovat... na hasičský ples, mohl vidět  
i půlnoční překvapení. Jeho autorka si dala s choreografií, 
hudbou, režií i s výrobou kulis nebo pomůcek  
a nakonec i s tanečníky neskutečnou práci. Kdo měl tu 
možnost pracovat s lidmi, tak ví, jak složité to někdy bývá. 

Téma vystoupení se táhlo v duchu - Divokého Západu. 
Dvě pistolnice řeší spor, než stačí vytáhnout kvér vyruší je 
,,Poslední kovboj‘‘ (Josef Novák) na koni. Přidají se další 
kovbojové a pospíchají na bar. Začíná tanec Colorádo a 
přes Gottův Trezor se dostáváme až ke krádeži peněz. 
Detektivové pátrají, kdo vykradl banku. Rozuzlení je 
překvapující. Tři důchodci v podání (Jindřicha Procházky 
st., Jitky Procházkové a Radky Virglové) se objevují na 
scéně. Mají v rukou lup a vítězoslavně zatančí na píseň ,, 
To máme mládež.‘‘ 

Všechny tanečnice i tanečníky je třeba pochválit! Za 
ochotu, trpělivost, vstřícnost a taky za to, že všichni  
z nich darovali svůj čas něčemu prospěšnému. Něčemu, 
na co budou vzpomínat nejen ti, kteří ,,půlnočko‘‘ viděli, 
ale i samotní vystupující. Cílem vůbec nebylo předvést 
profesionální tanec. Nejsme bývalí studenti DAMU, AMU, 
JAMU… cílem bylo pobavit lidi i sebe. 

Pro vesnici je důležité, aby se lidé scházeli, aby spolu komunikovali, vymýšleli společné akce. Jinak vesnice 
nežije, stává se z ní jen prostor pro ubytování. 

Potlesk a nadšené výkřiky bylo to nejhezčí poděkování. Přespolní (nejen z jedné vesnice) se zmínili,  
že by také uvítali, kdyby u nich na 
plese něco podobného někdo 
vymyslel. Bohužel prý tomu nevěří  
a ,,půlnočko‘‘ nám trochu závidí. 

Ještě jednou děkujeme všem 
tanečnicím a tanečníkům, 
herečkám a hercům – ochotníkům. 
Zejména slečně Ivetě Vránové za 
pevné nervy se zpracováním 
celého vystoupení – všech 
vystoupení, nejen za letošní rok, 
ale i za ty roky minulé!!! 

Foto, Autorka: Eva Urbánková 
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Rekonstrukce chodníků na hřbitově 

Dlažba na našem hřbitově nebyla v nejlepší kondici. Rozhodli jsme se proto pokračovat v započaté 
rekonstrukci etapou č. 2, kde proběhla výměna v zadní části hřbitova. Záleží nám a děláme u všech nových 
chodníků v obci, aby byly kompletně bezbariérové. Toto je i zde. V příštím roce plánujeme pokračovat další 
částí, aby byl prostor kompletně dokončen.     Před rekonstrukcí – ETAPA 2: 

 

 

 

 

 

 

 

 

Po rekonstrukci 
ETAPA 2: 

 

 

 

 

Autor: Lukáš Bartuněk 
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Tříkrálová sbírka 2023 

V neděli 8. ledna 2023 proběhla v Morašicích tradiční TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA pod hlavičkou Oblastní charity 
Znojmo (Charita ČR). Celková částka vybraná po obci byla 10 352,- Kč. Všem dárcům velmi děkujeme a také 
děkujeme všem dětem a jejich doprovodu – pí Jaroslava Kotrncová a Ing. Markéta Šrámková,  
které pomohly svou obchůzkou po vesnici tyto finance vybrat.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Autor: A. Šotkovská 
Foto: Eva Urbánková 
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Masopust 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foto: Eva Urbánková 

Autorka: Eva Urbánková 

Masopust 2023 

   Letošního masopustního 
průvodu po vsi se zúčastnilo  
17 masek. Mezi bezprostřední 
mládeží zlatých osmdesátek,  
kteří mezi maskami dominovali, se 

procházeli i tři mimozemšťané, flašinetář, dědula s hůlkou, sultán, mušketýři, víla, gejša, voják a jeden 
občan německé národnosti, který si odskočil z tamního pivního festivalu a nechal se od toho druhého nosit 
na zádech. 

   I když masky trochu potrápil vítr, který jim bral klobouky z hlavy, tak se počasí celkem vydařilo. Vzhledem 
k tomu, že byl únor, většinu dne svítilo sluníčko a bylo teplo. 

   Lidé vycházeli z domu, podívat se na masopustní dovádění, nosili nejrůznější dobroty, sladké i slané, ale 
hlavně tekuté. Přispívali i do kasičky. Vybralo se krásných 6890,- kč. Tyto peníze budou použity na pouť  
a zároveň i na oslavu 770 let od první písemné zmínky o naší obci. Děkujeme všem občanům za příspěvek. 

   Děkujeme všem maskám za účast, za postarání se o pokračování tradice masopustu v naší vesničce!!! 
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Dětský maškarní ples 5.3.2023 

 

V neděli 5. března 2023 proběhl v Morašicích tradiční dětský maškarní ples. Vystoupil a místní bavil kejklíř 
Jonáš se svým vystoupením a moderováním. Povedené bylo i perfektní občerstvení a zákusky,  
které připravili místní maminky, babičky a přátelé. Všem se odpoledne líbilo a užili si jej plnými doušky. 

Autorka: Adéla Šotkovská,  
Foto: Eva Urbánková 
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Mořena 2023 03/2023    Domeček plný vajíček 04/2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foto: Eva Urbánková        Foto: Lukáš Bartuněk 

Regionální setkání seniorů Hostěradice 24.03.2023 

 

V pátek 24. března proběhlo setkání seniorů z přilehlých obcí, 
jejichž středem je každoročně obec Hostěradice. Nálada byla 
veselá a příjemná a zaplnil se takřka celý sál.  

Setkání organizoval pan Schneider jako 
předseda spolku seniorů Hostěradice. 

Foto: Adéla Šotkovská, Senioři Hostěradice 
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Den země a úklid obce 15.4.2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Hrkání, 
klapači - 

Velikonoce 
04/2023 

  

 

 

 

 

 

 

 

 Foto: Eva Urbánková 

Foto: Eva Urbánková

Foto: Eva Urbánková; Lukáš Bartuněk 

V sobotu 22. 4. dopoledne proběhla 
velmi vydařená akce- „Den Země“. 
Smyslem bylo celorepublikově uklidit 
alespoň trochu prostor, okolo kterého 
žijeme. Věřím, že se nám to povedlo  
a i za pomoci spolupráce s mysliveckým 
sdružením Hostěradice-Morašice jsme 
navázali další etapu spolupráce. 

Z dalších spolků v obci se zúčastnili 
také zástupci dobrovolných hasičů 
Morašic.. Pořád je co uklízet a pořád je 
co zkrášlovat. Během víkendu jsme 
udělali společně další kus práce. 
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Pálení čarodějnic 30.4.2023 

. 

 

Úklid obce pro přívalových deštích  
29.-30.04.2023 

Foto: Eva Urbánková, Pavel Procházka ml. 

Autor: Lukáš Bartuněk 

Foto: Eva Urbánková 

Další povedená akce s více než 60ti účastníky 



Ročník 2023, číslo I. Stránka 29 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Výsledek intenzivního deště,  
kdy za 30 minut napršelo 20 mm srážek. 
Kdo pochyboval o smyslu projektu 
PROTIPOVODŇOVÉ OPATŘENÍ 
MORAŠICE, nemusí, zachránilo to obec 
od opravdu velkých škod. Poděkování 
patří SDH Morašice a všem, kdo se 
zúčastnil úklidu. Zvláštní poděkování 
pak panu JIŘÍMU VIRGLOVI za zajištění  
a obsluhu nakladače. Celkem se během 
úklidu odvezlo 8 traktorových vleček. 
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SDH Morašice – okrskové závody Džbánice 06.05.2023 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

SDH Morašice, v zastoupení pana Nováka, 
se rozhodlo pořídit vozík pro přepravu 
sportovního čerpadla, hadic a příslušenství. 
Mezi nejvýznamnější sponzory, této akce 
kteří dlouhobě podporují hasičský sport 
patří p. Josef Klíma (ZMES), p. Josef Tesař 
(ZIPP Brno), p. Jiří Klika (Střechy na klíč - 
KLIKA), pí Martina Hejlková (Zlatnictví 
Lucie) a další. Všem za podporu jménem 
SDH Morašice děkujeme. 

Foto: Eva Urbánková, text: Lukáš Bartuněk 
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Morašický košt 2023 – FOTO 
 

 

 
Na kole Moravskokrumlovskem 20.05.2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Během prvního krásného víkendového dnu  
se uskutečnila akce „Moravskokrumlovskem  
na kole“. Přes naši obec do cílové stanice  
ve Skalici přejelo přes sto cyklistů. Poděkování 
patří Evě Urbánkové, Jaroslavě Kotrncové, Jiřině 
Hermanové a Emilu Veisovi za organizaci a práci  
a komentování prohlídky kostela na průjezdovém 
místě. Foto:Eva Urbánková, text: Lukáš Bartuněk 
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Omluva a oprava 
 
     V posledním čísle zpravodaje 2022 byl vytisknut článek o morašických, divadelních ochotnících. 

Velice se omlouvám panu Františkovi Polickému čp.90 (i všem, které překlep pohoršil), že jsem napsala za 
jeho jméno nesprávné číslo popisné. Nedopatřením mi totiž z článku vypadl pan Josef Vrána s čp.109. On 
byl taktéž nedílnou součástí divadelního sboru v naší obci, byl to člověk, který se rád a s úsměvem jemu 
vlastním, zapojil do nejrůznějších činností v naší vesnici. 

Autorka: Eva Urbánková 
 

Morašičtí rodáci 
 
     Prof. JUDr. Stanislav Balík, CSc., narozen 15.2.1928 v Morašicích. V útlém věku se s rodinou stěhuje  
z rodné vsi a do obecné školy nastupuje v Brně – Slatině. 
     Začal studovat na brněnské právnické fakultě, ale kvůli zrušení oné školy přestoupil Stanislav Balík  
na Univerzitu Karlovu, kde získal úplné právnické vzdělání a titul doktor práv.  
     V letech 1965 – 1966 absolvoval studijní pobyt v italském Turínu, v letech 1968 – 1970 studoval  
ve Francii na Univerzitě v Toulouse. 
     Patřil k výrazným postavám Karlovy univerzity. Kvůli politickým důvodům dosáhl jmenování profesorem 
až v červnu 1992. 
     Napsal celou řadu učebnic, vysokoškolských skript, podílel se na přípravě publikací. 
     Při svém působení na pražské a také plzeňské právnické fakultě vychoval tisíce právníků. 
     Umřel 11.4.2015. 
     Jeho syn JUDr. et PhDr. Stanislav Balík se narodil 6.10.1956. Vystudoval Právnickou fakultu Univerzity 
Karlovy (1979), v roce 1981 absolvoval obor archivnictví na Filozofické fakultě téže univerzity. Doktorem 
práv se stal v r. 1983. Doktorem filozofie r. 1986. 
     Od roku 2003 je nositelem stříbrné Randovy medaile. Dne 26.5.2004 byl jmenován prezidentem 
Václavem Klausem soudcem Ústavního soudu České republiky. Byl jím do r. 2014. Od r. 2017 je předsedou 
Výboru pro země střední a jihovýchodní Evropy. 
     V lednu 2020 se stal děkanem Fakulty právnické Západočeské univerzity. 
  
     Pavel Balík se narodil 9.6.1950. Pocházel z čp.17. 
     Absolvoval Strojní fakultu Vysokého učení technického v Brně. Pracoval v První brněnské strojírně  
a Keramických závodech Znojmo jako projektant a technický ředitel. 
     Byl Českým politikem za Občanskou demokratickou stranu, později za KDU-ČSL. Po sametové revoluci 
československý poslanec Sněmovny národů Federálního shromáždění. 
     V letech 1994 – 2006 byl starostou města Znojma a do roku 2014 místostarostou. V letech 2010 – 2012 
členem Rady Jihomoravského kraje.  
     Ve vedení města strávil celkem 20 let. 
     Na prvním místě u pana Pavla Balíka byla starost o blaho a zájmy občanů! 
     Zemřel 5.9.2017 po dlouhé nemoci. 
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     Pan Mistr řidič Jaromír Balík –  narozen 25.9.1950. Pocházel z Morašic. 
     Jezdil jako řidič z povolání. Od roku 1985 pracoval v mezinárodní kamionové dopravě, nejdříve ve firmě 
ČSAD, poté v Polytrans Suchohrdly.  
     Projel Evropu skrz naskrz, nakládal i vykládal zboží v desítkách zemí. Od Irska až po Ural. Nejseverněji byl 
ve finském městečku Ivalo či v ruském Murmansku. Na jihu pak v portugalském hlavním městě Lisabonu  
a v řeckém Pieru. 
     V roce 2012 získal ocenění Mezinárodní unie silniční dopravy IRU se sídlem v Ženevě nazvané Diploma 
 of Honour. Je to cena za nejméně dvacetiletou aktivní a řádně vykonávanou profesionální řidičskou 
kariéru. Podmínkou také je, že za stejně dlouhou dobu nezaviní řidič závažnou dopravní nehodu. Minimálně 
však musí tento řidič najet jeden milion kilometrů v národní nebo mezinárodní dopravě. Což pan Jaromír 
Balík splnil několikrát. 
     Bohužel tento svět opustil předčasně. Jeho velkolepou jízdu ukončil 8.3.2021 covid. Pochován  
je na místním hřbitově. 
 
     Mgr. Zdeněk Balík, se narodil 24.7.1944. Morašicím byl věrný, bydlel na našich morašických 
,,Hradčanech‘‘v čp.119. Zemřel nedávno 26.1.2023.  
Za katedrou strávil bez mála tři desítky let. Po roce 1989 se aktivně zapojil do procesu změn. Přispěl  
k demokratizaci školství. Vykonával funkci ředitele Školského úřadu Znojmo. Tento úřad má na starosti 
i financování regionálního školství. Mimo jiné má tento úřad na starosti i zaměstnavatelskou funkci vůči 
pedagogickým i nepedagogickým pracovníkům škol. 
 
     Bratr výše uvedeného Zdeňka Balíka – Ing. Pavel Balík byl profesí také učitel. Před odchodem do penze 
pracoval 13 let na Gymnáziu Dr. Karla Polesného ve Znojmě. Do svojí rodné vesničky pořád jezdí a rád  
tu tráví volné chvilky.  
 
     Všichni vyjmenování morašičtí páni Balíci mají jednoho společného předka. Byl jím Jan Balík narozen 
5.12.1783 v Horních Dunajovicích. Seznámil se s Františkou Nohavovou narozenou 13.8.1789. Svatbu měli 
29.4.1807. První roky společného života prožili v Horních Dunajovicích čp.29., tam se jim narodilo 7 dětí.  
Do Morašic přišli nejspíš v r. 1824 do domu čp.8. (dnes zde bydlí Vančurovi). V tomhle domku se jim 
narodily další 3 děti. 
 
   Dnes z velkého počtu potomků zmíněného Jana Balíka, nese jeho příjmení v Morašicích jen jedna rodina 
 - na čp.22. Pokud se nevrátí do naší vesničky některý ze synů nebo vnuků -Balíků tohoto rodu, pak jejich 
existence v naší obci závisí už jen na jediné mužské osobě. Letos čtrnáctiletém Dominikovi. Čas ukáže jestli 
ho osud odvane jinam, nebo se stane morašickým patriotem a zároveň pokračujícím článkem morašických 
Balíků. 
     Příjmení Balík bylo odvozeno ze jména osobního. (Tudíž si nepředstavujme, že byli Balíci pojmenováni 
podle slov: balit, zabalit, balík…). 
     V tomto případě se jedná o starozákonné jméno babylonského původu  - ,,Baltazar‘‘. 
Baltazar znamená – Bůh chraň králův život. 
(pozn. autorky: Podobný článek napsal v roce 2013 do Znojemského týdne pan mgr. Jan Blaha.) 
 

Autorka textu: Eva Urbánková 
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POVÍDÁNÍ S ETNOGRAFEM O KŘESŤANSKÝCH TRADICÍCH 

         Na počátku byl jeden z mnoha dotazníků. V časech působení ve funkci kronikáře obce jsem je často vyplňoval.  
V dotaznících týkajících se křesťanských a lidových zvyků, jsem tradice v našich Morašicích popsal jen v několika krátkých 
větách, pro něž byl v dotaznících vymezený prostor. Koncem roku 2014 mě oslovil Mgr.  Jiří MAČUDA, Ph.D., etnograf, 
kurátor historických sbírek Jihomoravského muzea ve Znojmě a požádal o  mnohem podrobnější popis zvyků, doplněný 
fotografiemi. Zaslal jsem mu autorské dílo s názvem „Zvyky a  tradice v našich Morašicích“ na 49 stranách formátu A4  
a dalších 50 stran textu vzpomínek místních pamětníků. Od té doby s etnografem spolupracujeme. Zmiňované dílo vznikalo 
postupně a to během zakládání fotoalba obce na přelomu tisíciletí, kdy jsem obcházel všechny rodiny v obci a žádal  
je o darování či zapůjčení fotek k ofocení do právě vznikajícího fotoalba. Při této příležitosti jsme s pamětníky nad fotkami 
také diskutovali a pochopitelně došlo i na dávné tradice, jak v našich Morašicích probíhaly v dobách jejich mládí a uchovaly 
se v  jejich pamětech, či jak je znali z povídání svých předků. Zjištěné poznatky jsem si detailně zaznamenal. Z jejich 
vzpomínek tak vzniklo výše uvedené dílo. Za zmínku stojí, že tehdy oslovení byli o generaci dříve narození, než jsou 
současní nejstarší 
         Dne 22. 9. 2022 mě zmíněný etnograf požádal, abych poprosil místní občany, pamětníky, kteří mají zájem si s ním 
popovídat o morašických křesťanských a lidových tradicích, provázejí celý kalendářní rok. Povídání mělo za cíl doplnit  
a upřesnit výše uvedené dílo. Oslovil jsem přes desítku místních pamětníků, kteří se narodili v Morašicích a po celý svůj 
život tu i bydleli. Ochotni k  diskusi s etnografem byli pouze čtyři z oslovených. Sešli jsme se v domku emeritního 
kronikáře a  kostelníka ve středu dne 2. 11. 2022. Nejstarší účastnici bylo přes 90  roků. Ze čtyřhodinového povídání 
s  Morašickými, byl etnolog velmi příjemně nadšen. Na závěr sezení všem přítomným srdečně poděkoval a  poznamenal,  
že co se týče tradic ve vzpomínkách, tak jsme velmi plodná skupina s velkým přínosem pro regionální etnologii. Na prvním 
setkání jsme s ním probrali jen část zvyků z kalendářního roku. Bylo proto domluveno, že se setkáme znovu a to ve středu 
dne 11. 1. 2023, kdy jsme si opět povídali více jak čtyři hodiny, tentokrát pro změnu u  HERMANŮ č.  53. 
         Je namístě prezentovat stanovisko etnografa, jak on hodnotí tato naše dvě velmi plodná a přátelská setkání.  
Po prvním setkání etnograf zaslal e-mail v němž všem účastníkům co nejsrdečněji poděkoval. Z něho cituji: „Všechno,  
co s Vaší pomocí zjišťuji, je pro kolegy akademiky něčím naprosto novým a vězte, že svým záslužným, dá se říct 
celoživotním dílem, obohacujete nejen mě, ale celou moravskou etnografii. Patří Vám všem můj upřímný obdiv a velmi si 
vážím dne, kdy jsem měl tu čest, abych se s Vámi všemi seznámil!“ Po druhém setkání, zaslal opět všem účastníkům 
poděkování. Z něho cituji: „Koncept knížky jste vlastně tak trochu nevědomky sám připravil. Tak pečlivého kronikáře podle 
mě už nikde jinde nemají. A  jsou tu v okrese dobří kronikáři, kteří shromáždili někde i tisíce fotografií. S kontextem to však 
již bývalo v některých případech horší. Vy máte neuvěřitelně propracovanou metodologii, kterou by Vám mohl závidět 
leckterý akademik!“ Stejná setkání a povídání si o tradicích a zvycích, jako tomu bylo u nás v Morašicích, připravuji  
na prosbu etnografa, také v sousední obci Skalici. Tam si s ním budeme poprvé povídat koncem března. 

Je beze sporu, že i my starší občané máme mladší generaci co říct a sdělit, neboť těžíme ze svých letitých zkušeností  
a vzpomínek. Většinu života jsme bydleli se svými rodiči a prarodiči a o tradicích jsme si často mezigeneračně povídali. 
Někteří pamětníci prožili i několik politických režimů, přežili dobu II.  světové války, žili ve vícegeneračních rodinách  
a mnoho toho pamatují, na rozdíl od třicátníků, či čtyřicátníků. Mnozí z dnešní mladší generace se svými rodiči a prarodiči 
už nebydlí pod jednou střechou, jak tomu bývalo kdysi. O dávných tradicích si s nimi doma tak nemohou popovídat.  
Na mladší generaci nyní je, aby historii a tradice své obce poznávala a zajímala se o ně. Zvyky našich dědů a pradědů jistě 
stojí za to, aby byly zachovány i pro budoucí pokolení. 

         Na závěr našich setkání pan MAČUDA poznamenal, že tak detailně popsané tradice, jak Morašice mají sepsány jen 
další čtyři obce a to Plaveč, Rybníky, Vedrovice a Vémyslice. A to má pan MAČUDA na výzkum a  povídání s  občany téměř 
180 obcí. Pro informaci uvádím, že i nadále s  etnografem probíhá spolupráce a dílo doplňujeme o  nové poznatky 
z různých archivů a chystáme knižní vydání tradic v našich Morašicích. 

Výzva k občanům a prosba-   spolu s etnografem prosíme občany, kteří jsou ochotni poskytnout staré fotografie, recepty na 
pečivo a jídla z dob našich babiček a jiné staré dokumenty na ofocení, nebo jsou ochotni se podělit o  své vzpomínky z dob 
svého mládí či o historky svých předků, ať kontaktují níže uvedeného autora, nebo napíší na tento e-mail:        
veis@seznam.cz       rádi Vaše vzpomínky, ke vznikajícímu dílu, připíšeme. 

Autor textu emeritní kronikář a občan Emil VEIS. 
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Výtvarná soutěž na téma: „Moje 
Morašice“ 13. 05. 2023 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Foto, autorka projektu: Eva Urbánková 
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Pozn. změna vyhrazena 

 
Blahopřání k narozeninám (65 let a více) 

Významné životní jubileum oslavili v lednu - květnu 2023. 
 

Popelka Jaroslav (82), 

Brücková Marie (97), 

Kudláčková Anna (88), 

Grunová Jitka (65), 

Hermanová Zdenka (87), 

Hermanová Hedvika (93), 

Šeiner Jaroslav (84), 

Tesařová Marie (92), 

Korková Marie (82), 

Popelková Marta (75). 

  

 
K Vašemu významnému jubileu ještě jednou přejeme  

co nejsrdečněji pevné zdraví, mnoho radostí, štěstí, spokojenosti a Božího požehnání. 
V  roce 2023 blahopřejeme oslavencům k 65., 70., 75., 80. a 81. narozeninám a další 

následující roky. 


